
 

 

 

 

 

ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DE 9 DE JULIOL DE 2009. 

 
 
Quan són les 13:00 hores del dijous 9  de juliol de 2009, es reuneix al Saló d’Actes de la 
Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió ordinària en primera 
convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle, D. Mateu Ferrà Bestard hi assisteixen els 
següents regidors; Sr. Antoni Palerm Milla i  Sr. Joan Peralta Palmer  per part d’UM; 
Sr. Manel Romero Romero i Sr. Miquel Bujosa Picornell per part del PSOE;  Sr. Pere 
Joan Salleras Vives i Margarita I. Barceló Vives, per part del PP. 
 
Es troba present la Secretària de la Corporació, la Sra. Sílvia Ripoll Genovart, la qual 
dóna fe de l’acte. 
 
 
El Sr. Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents assumptes dins 
l’ordre del dia: 
 
 
I.- ACTES SESSIONS ANTERIORS. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
II.- DECRETS I CORRESPONDÈNCIA. 
 
El Batle dona compte dels decrets emesos. Entre ells, les liquidacions de 2005 i 2006. 
La Secretària explica que aquest mes es tancarà el 2007 i, si tot va bé després d l’estiu, 
el 2008, amb la qual cosa s’anirà pràcticament al dia amb la comptabilitat. 
 
III.- APROVACIÓ PRESSUPOSTS I PLANTILLA 2009. 
 
Pere Joan demana per la partida referent als concerts de música clàssica, que enguany ja 
ha dit l’Associació que no  els farà. 
El Batle explica que la partida de despesa  estava vinculada a rebre un ingrés 
subvencionant l’activitat, perquè si no l’Ajuntament no es pot permetre pagar-ho de les 
arques municipals. És veritat que ara se sap que ja no es farà oficialment, i ja l’any 
passat el President de l’associació que ho organitzava va dir que probablement no es 
tornaria a fer perquè el resultat no era l’esperat, tot i que l’Ajuntament aquest darrer any 
va augmentar la subvenció dels 6000 euros a 10.500. Però així i tot pareix que ja no 
tenien intenció de seguir amb els concerts. 
Pere Joan demana pels concerts de Jazz i el Batle explica que ja que l’any passat va 
tenirtant d’èxit, enguany es tornen a convocar i s’espera també una subvenció de 
turisme per fer front a la despesa, i potenciar el turisme al municipi. 
Pere Joan vol donar l’enhorabona a Toni Palerm per l’augment de la partida de festes al 
Port . 
 



 
 
 
Manel Romero apunta que fins ara en aquest tema Banyalbufar es veia més beneficiat 
proporcionalment que le Port des Canonge. 
També comenta Manel la quantitat important que suposen les partides de despesa 
telefònica i demana què signifiquen les partides que porten les sigles R.E. davant. 
 
Toni Palerm explica que són les factures pendents d’aplicació , i es fa el reconeixement 
extrajudicial de crèdit de totes les pendents de 2005. Al llarg dels anys no s’ha fet res 
amb les despeses i ingressos que quedaven pendent d’aplicar i per aquest motiu ara 
arrossegam a les liquidacions uns pendents d’aplicació definitiva tan grans ( n’hi des 
dels anys 90). Per aquest motiu, hem començat a fer-ho amb el més recent, i quan estem 
al dia, conjuntament amb Pere Carles del Consell s’arreglarà tot el que ve de més 
enrera. 
 
Manel demana que es canviï el nom de l’assegurança de la moto del policia que encara 
ve a nom seu. 
Demana també per la partida del personal laboral perquè hi ha un augment important. 
S’explica que és la persona de més que hi ha des de finals de l’any passat. 
Manel diu que si sumem totes les partides referent a la recollida selectiva i miram el que 
ingressam per aquest concepte hi ha un desfàs important, havent pujant i tot la taxa 
aquest  any. 
Toni Palerm recorda que només es va pujar un 25%, que la resta s’ha d’anar pujant cada 
any. 
Manel demana si no es pot abaratir aquesta despesa. 
Toni Palerm diu que s’ha de fer un esforç, però que no basta la voluntat política per 
solucionar les coses, si no hi ha un recolzament econòmic darrera. S’ha de fer un estudi 
econòmic per veure realment què costa fer la recollida selectiva . 
El Batle comenta que des de que es fan els singulars s’ha vist una reducció important, 
però és necessari un estudi exhaustiu  i tot costa diners. A Tirme el dubte que tenen és is 
als municipis petits val la pena fer el tractament de l’orgànic, perquè és tan poc el volum 
que pot ser que sigui pitjor pel Medi Ambient tractar-lo , amb tot el que es necessita, o 
mesclar-ho tot. 
Miquel Bujosa demana per la partida que es destinava a les Associacions que enguany 
és 0. 
Juan Peralta explica que aquestes subvencions es donaven perquè des del Consell es 
donava un ajut als Ajuntament per activitats d’aquest tipus, però ara ja no arriba aquesta 
subvenció, i per aquest motiu es deixa la partida oberta per si hi hagués un ingrés 
inesperat, però si no és així l’Ajuntament no se’n pot fer càrrec. 
Miquel pensa que no donar res a les associacions queda un poc malament. 
Peralta diu que abans no se’ls donava res i que ells ho varen incorporar perquè hi havia 
diners per fer-ho, però si ara no ens arrien, no es pot. 
 
Manel comenta la partida de despesa de teleassistència que cada any puja un poc, i els 
usuaris no paguen res, quan molts d’ells tenen recursos econòmics més que suficients 
per col·laborar amb aquest tema, encara que sigui de manera simbòlica. Manel creu 
recordar que abans si se’ls demanava una domiciliació bancària i se’ls cobrava alguna 
cosa. 
 



 
 
 
 
Juan Peralta diu que no recorda que mai s’hagi cobrat als usuaris per aquest concepte, 
però aquest és un tema social important i hauria d’estar consensuat entre tots. 
Miquel Bujosa diu que hi ha gent que té recursos suficients per col·laborar. 
Peralta diu que sí, i que es podria discutir una proposta més concreta al proper Ple. 
 
El Batle vol comentar que enguany al Pressupost no hi ha previsió pel POS, però que 
segueixen amb la intenció de fer-ho l’any que ve, si Cooperació Local també segueix 
amb el que ha dit fins ara, i arreglar els camins. També s’ha de preveure que l’any que 
ve tampoc haurem de pagar el préstec, que acaba enguany definitivament, per tant, si 
ens hem d’endeutar per fer front a la part que li pertoca a l’Ajuntament per dur a terme 
el POS dels camins, serà més fàcil. 
 
Pere Joan diu que ells votaran a favor dels pressuposts condicionat a que es posi en 
marxa o es facin les passes necessparies a fi d’enllestir el tema de la recollida selectiva. 
Que es faci l’estudi i en tenir els números es decideixi i es posi en marxa. 
 
Manel diu que ells s’abstindran fins que es vegi tot això. 
Miquel diu que veu bé la contenció de despesa , però el POS dels camins és molt 
important, hi ha una subvenció de quasi el 80%, i no es pot renunciar més a fer-ho. 
 
Sotmès el punt a votació, el resultat fou de cinc (5) vots a favor per part d’UM i PP; i 
dues (2) abstencions per part del PSOE: 
 
 
 
IV.-  PRECS I PREGUNTES. 
 
Manel vol  demanar que es resolgui el tema dels tancaments fets amb reixa de pues 
perquè no tan sols està prohibit ,si no que és molt perillós. Concretament a s’Sarbossra 
totes les finques tenen aquest tancament. 
 
Miquel demana si hi ha novetats pel que fa a les barreres de Planícia. 
El Batle explica que les negociacions del Govern amb es Rafal estan rompudes i que ara 
estan a punt de signar un conveni amb la resta de copropietaris d’aquella zona per ,amb 
el suport de tots , obrir les barreres que ara tanquen el pas pel camí del mig. Per aquest 
motiu s’està esperant una mica per  aprovar el catàleg de camins, fins que es firmi 
aquest conveni. Però immediatament després de la signatura es convocarà un Ple 
extraordinari per aprovar el catàleg. Després s’iniciarà el plet civil on el Govern es 
posicionarà com a codemandant amb l’Ajuntament per recuperar el camí des Rafal, el 
de baix que fa anys que està tancat. 
 
Margarita Barceló diu que les coses s’han d’explicar perquè si no ells no saben que dir 
al poble i la gent està molt confosa. 
 
 
 



 
 
 
El Batle diu que molta gent volia que s’anés directament per la via de la força, però des 
de UM sempre es vol intentar primer la via amistosa dels acords que, normalment a més 
són més ràpids, i si no dona resultat emprar les mesures més dràstiques. 
 
Margarita diu que el nou camí no era la via adequada. 
El Batle diu que el nou camí mai va suposar que es renunciava als altres, si no que era 
simplement un accés ràpid mentre es seguia discutint els altres. 
 
Pere Joan està d’acord, però pensa que sense la pressió social s’hagués seguint amb el 
condicionament del camí de dalt i s’hauria deixat els altres. 
 
Miquel demana si les barreres del camí del mig estan tancades i el Batle diu que sí. 
Miquel diu que hi ha un desconcert general pels canvis de direcció de les polítiques del 
Govern  i que a rel d’això hi ha un desprestigi de la classe política. 
El Batle diu que mai ha tingut la intenció de canviar un camí per un altre, tot al contrari, 
mai renunciaran a cap camí. 
Miquel demana si s’aprovarà el catàleg aviat. El Batle diu que tot d’una que el Govern 
signi el seu conveni, es convocarà el Ple. 
Manel demana que es fixi un termini màxim per esperar, i si no aprovar-lo igualment. 
Pere Joan demana ser informat dels canvis que hi hagi. 
 
Margarita Barceló vol comentar que hi ha una pedra a punt de caure a la dutxa de la 
platja i que s’avisi a Costes per evitar accidents. 
El Batle diu que ja ho saben des de fa temps i que vindran a arreglar-ho. 
També demana pel tema de la televisió ,que no es veu. 
El Batle diu que també fa quinze dies que telefona per veure si ja ho arreglen i que el 
darrer ha sigut barallar-se amb els instal·ladors, perquè ara que ja han cobrat pareix que 
ja no els interessa arreglar les coses.  
 
Margarita comenta també que darrerament els carrers estan plens d’excrements de ca. 
EL Batle diu que farà un avís per tota la gent que té cans i, si no fan cas, després ja es 
sancionarà als que no compleixin amb les normes. 
 
 
 
No havent més temes a tractar, quan són les 14:30 hores el Sr. Batle aixeca la sessió, de 
la que s’estén la present Acta i de la que jo com a Secretària dón fe amb el vist i plau del 
Sr. Batle. 
 
 

Banyalbufar, 9 de juliol de 2009. 
 
 

                                 V-I-P 
EL BATLE                                     LA SECRETÀRIA 

 
 



 
 
 


